
Til Miljø- og planlægningsudvalget.

Vi følger med stor interesse processen om placeringen af et muligt kommende Nationalt Testcenter 
for store vindmøller. Vi bor 1½ km. fra den planlagte nordligste mølle i Østerild.

Som vi forstår overvejelserne for øjeblikket er en vigtig del af beslutningsgrundlaget spørgsmålet 
om, hvor mange ekspropriationer hhv. Østerild og Stauning-placeringerne medfører. I den 
sammenhæng henleder vi opmærksomheden på, at der i Østerild-løsningen vil være betydeligt flere 
ejendomme der reelt bliver ubeboelige end antallet af ekspropirationer tyder på. 

Alle huse i vindfeltet, hvor skoven planlægges fældet, vil blive fundamentalt anderledes at bo i. Det 
vil komme til at blæse så meget, så de fleste ikke vil kunne holde ud at bo der. Der er en god grund 
til, at der er plantet skov. Der er et stort behov for læ herude, hvor det jo blæser en del.

Adskillige lodsejere i vindfeltet - og (som os) i støjzonen - har i deres indsigelser mod lovforslaget
og VVM-redegørelsen påpeget problemet, og flere har anmodet om en slags ’frivillig’ 
ekspropriation, i forventning om at vores ejendomme reelt bliver ubeboelige. Dette bør tages med i 
vægtskålen, når man gør antallet af ubeboelige ejendomme op. Det bør være de reelle forhold der 
indgår, og ikke antallet af formelle ekspropriationer, der skal afgøre placeringen. 

Med venlig hilsen

Nini Jolander og Carsten Kirstein.
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